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Protokół Nr XXXV/23 

z XXXV sesji Rady Powiatu w Augustowie 

z dnia 27 stycznia 2023 r. 

Ad. pkt 1) Otwarcie obrad. 

XXXV Sesja Rady Powiatu w Augustowie VI kadencji rozpoczęła się o godz. 1300 w auli 

Augustowskiego Centrum Edukacyjnego w Augustowie przy Alei Kardynała Wyszyńskiego 3. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn otworzył obrady sesji, a następnie przywitał 

wszystkich obecnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że zgodnie z podpisaną listą obecności w sesji 

uczestniczy 17 radnych. (lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu zaproponował, że jeżeli radni mają pytania w ramach 

poszczególnych punktów porządku obrad, aby kierowali na piśmie, również w formie pisemnej 

będą udzielane odpowiedzi. 

Przypomniał, że zgodnie z § 29 ust. 1 Statutu Powiatu Augustowskiego obrady Rady są 

transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad 

są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał również, że zgodnie z § 38 ust. 1 Statutu Powiatu 

Augustowskiego „Głosowania jawne na sesjach Rady odbywają się za pomocą urządzeń 

umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. W 

przypadku gdy z przyczyn technicznych nie jest to możliwe, przeprowadza się głosowania 

imienne”. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że w związku z obowiązkiem wynikającym z ustawy 

z dnia 4 kwietnia 2019 r. o dostępności cyfrowej stron internetowych i aplikacji mobilnych 

podmiotów publicznych, nagranie publikowane z posiedzeń Rady Powiatu będzie opatrzone 

napisami. Przewodniczący Rady Powiatu poprosił, aby zabierający głos „nie wchodzili sobie w 

słowo”, ponieważ generowane napisy będą niezrozumiałe dla osób z ograniczeniami 

funkcjonalnymi, oglądającymi takie materiały. 

Ad. pkt 2) Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał, że proponowany porządek obrad został 

dostarczony wszystkim radnym wraz z materiałami na sesję. (porządek obrad stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że wpłynęło pismo od Zarządu Powiatu w 

Augustowie o dokonanie zmiany porządku obrad poprzez wprowadzenie punktów: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie oraz przystąpienie do 

Stowarzyszenia „Augustowsko – Biebrzański Park Turystyczny” jako punktu 4.  

2. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie niezabudowanej nieruchomości 

położonej w obrębie Krusznik, oznaczonej nr ewidencyjnym 60 jako punktu 9. 
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3. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym 

niezabudowanej nieruchomości położonej w obrębie Krusznik, oznaczonej nr 

ewidencyjnym 60 jako punktu 10. (wniosek Zarządu Powiatu stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie wprowadzenie dodatkowego punktu 

do porządku obrad XXXV sesji Rady Powiatu, tj. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na utworzenie oraz przystąpienie do Stowarzyszenia „Augustowsko – Biebrzański Park 

Turystyczny”, jako punktu 4. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17) 17 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Maciej 

Kaszuba, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolewski, Piotr 

Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), przy braku głosów 

,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ postanowiła włączyć do porządku obrad XXXV sesji nowy 

punkt jako punkt 4. Wobec czego pozostałe punkty odpowiednio zmieniają numerację. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie wprowadzenie dodatkowego punktu 

do porządku obrad XXXV sesji Rady Powiatu, tj. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na nabycie niezabudowanej nieruchomości położonej w obrębie Krusznik, oznaczonej nr 

ewidencyjnym 60, jako punktu 9. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17) 16 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Maciej 

Kaszuba, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz 

Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i 1 

głosie ,,wstrzymującym’’ (Michał Kotarski) postanowiła włączyć do porządku obrad XXXV sesji 

nowy punkt jako punkt 9. Wobec czego pozostałe punkty odpowiednio zmieniają numerację. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie wprowadzenie dodatkowego punktu 

do porządku obrad XXXV sesji Rady Powiatu, tj. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zbycie w trybie bezprzetargowym niezabudowanej nieruchomości położonej w obrębie 

Krusznik, oznaczonej nr ewidencyjnym 60, jako punktu 10. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17) 16 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Maciej 

Kaszuba, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz 

Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i 1 
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głosie ,,wstrzymującym’’ (Michał Kotarski) postanowiła włączyć do porządku obrad XXXV sesji 

nowy punkt jako punkt 10. Wobec czego pozostałe punkty odpowiednio zmieniają numerację. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie Starosty Augustowskiego z pracy Zarządu Powiatu. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie oraz przystąpienie do 

Stowarzyszenia „Augustowsko – Biebrzański Park Turystyczny”.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 119/XVII/12 Rady Powiatu w Augustowie 

z dnia 13  lipca 2012 r. w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi 

Zakładów Opieki Długoterminowej w Augustowie. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Augustowskim 

na lata 2023 – 2028”. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustowskiego na 2023 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Augustowskiego na lata 2023 – 2029.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie niezabudowanej nieruchomości 

położonej w obrębie Krusznik, oznaczonej nr ewidencyjnym 60.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym 

niezabudowanej nieruchomości położonej w obrębie Krusznik, oznaczonej nr 

ewidencyjnym 60.  

11. Sprawozdanie z wysokości w 2022 roku średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych 

przez Powiat Augustowski. 

12. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Powiatu za 2022 rok. 

13. Przyjęcie protokołu XXXIV/22 z dnia 29 grudnia 2022 r. 

14. Wolne wnioski. 

15. Zakończenie obrad. 

Radni nie wnieśli uwag do przedłożonego porządku obrad. 

Ad. pkt 3) Sprawozdanie Starosty Augustowskiego z pracy Zarządu Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Starosta poinformował, że składając sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu, skupi się na 

sprawach najważniejszych. Sprawozdanie w formie pisemnej w pełnym brzmieniu jest 

dostępne podczas obrad sesji. Treść sprawozdania w całości zostanie umieszczona w 

protokole z sesji Rady Powiatu w Augustowie.  

Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu Powiatu w pełnym brzmieniu: 

„Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 
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Składam Wysokiej Radzie sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu za okres od  

29 grudnia 2022 r. do 27 stycznia 2023 r. W tym czasie Zarząd Powiatu odbył 2 posiedzenia, 

na których podjął 21 uchwał. Pod obrady Wysokiej Rady Zarząd kieruje 7 projektów uchwał. 

Wysoka Rado, 

Informuję, że ogłoszony został nabór wniosków o dofinansowanie ze środków Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg. Nabór dotyczy zadań polegających na remoncie dróg powiatowych. 

Wysokość dofinansowania będzie na poziomie 50 – 80%. Termin składania wniosków upływa 

6 lutego br. 

Zarząd Powiatu postanowił zgłosić następujące zadania: 

1) Remont drogi powiatowej Nr 1231B od dr. woj. nr 664 – Krasne. Długość odcinka 3,4 km. 

Wartość szacunkowa zadania 1 750 000 zł. 

2) Remont odcinków drogi powiatowej Nr 1194B Bargłów Kościelny – Pomiany – granica 

województwa. Długość odcinka 1,9 km. Wartość szacunkowa zadania  

1 200 000 zł. 

3) Remont odcinka drogi powiatowej Nr 1192B od dr. 16 – Grabowo – Janówka. Długość 

odcinka 1,0 km. Wartość szacunkowa zadania 650 000 zł. 

4) Remont drogi powiatowej Nr 1223B na odcinku Huta – Podcisówek. Długość odcinka 3,704 

km. Wartość szacunkowa zadania 3 500 000 zł. 

Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i Wicestarostę do podpisania Specyfikacji Warunków 

Zamówienia oraz innych dokumentów związanych z ponownym przeprowadzeniem 

postępowania dotyczącego wyboru wykonawcy robót budowlanych na zadaniu pn. 

„Aktywizacja obszaru popegeerowskiego w powiecie augustowskim – dostęp do miasta 

Augustów oraz miejscowości Mazurki, Topiłówka i Jabłońskie”. Otwarcie ofert nastąpi 9 lutego 

br. 

Szanowni Państwo, 

W okresie sprawozdawczym, Zarząd Powiatu zapoznał się ze sprawozdaniem z wysokości 

średnich wynagrodzeń nauczycieli w 2022 roku na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Augustowski, 

wynikający z wymogu art. 30a ustawy Karta Nauczyciela. Temat ten będzie przedmiotem 

obrad sesji.  

Na wszystkich stopniach awansu zawodowego nauczycieli, średnie wynagrodzeń osiąganych 

przez nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem 

prowadzącym jest Powiat Augustowski, są wyższe od wymaganych ustawą Karta Nauczyciela. 

Średnia Powiatu Augustowskiego dla nauczyciela początkującego wynosi 4  513  zł i jest wyższa 

o 575 zł od średniej krajowej, nauczyciela mianowanego wynosi 6 102  zł i jest wyższa od 

średniej krajowej o 858 zł, nauczyciela dyplomowanego wynosi 7 471 zł i jest wyższa od 

średniej krajowej o 770 zł. 

Zarząd Powiatu: 
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1) ustalił plan dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na 2023 rok.  

2) postanowił o sfinansowaniu udziału uczniów Zespołu Szkół Specjalnych w zajęciach w 

ramach programu wychowania wodnego, przeznaczając na ten cel kwotę 2 448 zł. 

3) postanowił o organizacji przez szkoły zajęć sportowo – rekreacyjnych uczniom w czasie 

ferii zimowych w roku szkolnym 2022/2023 w liczbie po 20 godzin: II Liceum 

Ogólnokształcącemu i Augustowskiemu Centrum Edukacyjnemu. 

4) przyznał II Liceum Ogólnokształcącemu dodatkowe godziny na organizację zajęć z zakresu 

pomocy psychologiczno – pedagogicznej, w wymiarze 2 godzin tygodniowo na okres od 6 

lutego do 23 czerwca 2023 r. 

5) ustalił kalendarz uroczystości, imprez, konkursów i zawodów sportowych w zakresie 

kultury, sportu, turystyki i promocji w roku 2023, współorganizowanych i 

współfinansowanych przez Powiat Augustowski oraz wysokości środków finansowych 

przeznaczonych na ich współfinansowanie. (W zakresie kultury i sztuki planowana jest 

współorganizacja 20 imprez i konkursów na ogólną kwotę 32 000 zł. W zakresie zawodów 

i imprez sportowych zaplanowano 10 imprez i zawodów sportowych na ogólną kwotę 

8  000 zł. W zakresie imprez turystycznych zaplanowano 3 przy dofinansowaniu przez 

Powiat w wysokości 7 000 zł oraz 2 przedsięwzięcia promocyjne z dofinansowaniem przez 

samorząd powiatowy w wysokości 34 500 zł). 

Zarząd Powiatu przyjął rozliczenia dotacji udzielonych z budżetu Powiatu Augustowskiego na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie 

powiatu augustowskiego. Udzielone zostały 4 dotacje. Efekty rzeczowe w poszczególnych 

zadaniach zostały osiągnięte. 

1) Dotacja udzielona w wysokości 27 500 zł Parafii pw. Matki Bożej Częstochowskiej w 

Augustowie na przeprowadzenie prac konserwatorskich i restauratorskich w Izbie Pamięci 

1. Pułku Ułanów Krechowieckich im. płk. B. Mościckiego usytuowanej w  

Kościele. Parafia w terminie przekazała pisemne rozliczenie otrzymanej dotacji wraz ze 

sprawozdaniem z realizacji zadania. Koszt całego przedsięwzięcia wyniósł 34 715,04 zł. 

2) Dotacja udzielona w wysokości 30 000 zł Parafii Rzymskokatolickiej pw. Najświętszego 

Serca Jezusowego w Augustowie na przeprowadzenie prac konserwatorskich przy 

instrumencie muzycznym – organach 37 - głosowych, stanowiących wyposażenie kościoła 

parafialnego – Bazyliki Najświętszego Serca Jezusowego w Augustowie. Parafia w terminie 

przekazała pisemne rozliczenie otrzymanej dotacji wraz ze sprawozdaniem z realizacji 

zadania. Koszt realizowanego zadania wyniósł 38 000 zł. Prace zostały wykonane zgodnie 

z kosztorysem i zgodnie ze złożonym wnioskiem o udzielenie dotacji. 

3) Dotacja udzielona w wysokości 25 000 zł Parafii Rzymskokatolickiej pw. Przemienienia 

Pańskiego w Rygałówce na realizację zadania pn. Konserwacja i renowacja zabytkowego 

unickiego obrazu Świętej Trójcy z początku XIX w. – II Etap. Parafia w terminie przekazała 

pisemne rozliczenie otrzymanej dotacji wraz ze sprawozdaniem z realizacji zadania. Koszt 

realizowanego zadania wyniósł 56 055,40 zł. Prace zostały wykonane zgodnie z 
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pozwoleniem Podlaskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w Białymstoku z dnia 

12.02.2019 r. i wnioskiem o udzielenie dotacji.  

4) Dotacja udzielona w wysokości 30 000 zł Parafii Rzymskokatolickiej pw. Podwyższenia 

Krzyża Świętego w Bargłowie Kościelnym na realizację zadania pn. Opracowanie projektu 

budowlanego remontu zabytkowego kościoła parafialnego. Parafia w terminie przekazała 

pisemne rozliczenie otrzymanej dotacji wraz ze sprawozdaniem z realizacji zadania. Koszt 

realizowanego zadania wyniósł 80 000 zł. Zadanie zostało zrealizowane zgodnie ze 

złożonym wnioskiem o udzielenie dotacji. 

Na posiedzeniu w dniu dzisiejszym, Zarząd Powiatu postanowił ogłosić nabór wniosków o 

udzielenie w 2023 roku dotacji z dofinansowaniem z Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, 

położonych na terenie powiatu augustowskiego. 

Informuję, że ogłoszono nabór wniosków o dofinansowanie z Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków z terminem do 17 marca br. Dofinansowanie może być przyznane do 

98% wartości zadania inwestycyjnego, 2% zapewnia Powiat. Dofinansowanie może być 

przeznaczone na udzielanie przez Powiat dotacji. Można złożyć maksymalnie 10 wniosków o 

dofinansowanie w trzech kategoriach: 

1) do 150 000 zł, 

2) do 500 000 zł, 

3) do 3 500 000 zł. 

W planie dotacji mamy zabezpieczoną kwotę 60 000 zł na ten cel, czyli możemy zabiegać o 

dofinansowanie do 3 000 000 zł. Wnioski należy składać do Prezesa Rady Ministrów za 

pośrednictwem Banku Gospodarstwa Krajowego.  

Podczas dzisiejszego posiedzenia Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i Wicestarostę do 

podpisania umowy z Ministrem Sportu i Turystyki na dofinansowanie realizacji zadania 

inwestycyjnego w ramach Programu Sportowa Polska – Program Rozwoju Lokalnej 

Infrastruktury Sportowej – Edycja 2022 pn. „Modernizacja bieżni lekkoatletycznej i boiska przy 

II Liceum Ogólnokształcącym w Augustowie”. W ramach zadania zaplanowano: 

1. remont nawierzchni bieżni lekkoatletycznej i skoczni do skoków w dal, 

2. przebudowę sieci oraz budowę nowego odcinka wewnętrznej sieci wodociągowej, 

3. remont wiat rowerowych.  

Na zadanie o wartości 1 047 901 zł Minister Sportu i Turystyki udzielił dofinansowania w 

wysokości 523 900 zł, pozostała kwota będzie pochodziła z budżetu Powiatu. Zadanie ma być 

zakończone do 31 października 2023 roku. 

Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i Wicestarostę do złożenia dokumentacji aplikacyjnej oraz 

do podpisania umów o dofinansowanie w ramach programu „Lokalny Animator Sportu”. W 

ramach programu animatorzy zostaną zatrudnieni na okres 9 miesięcy, tj. od 1 marca do 30 

listopada 2023 roku. Kwota dofinansowania na jeden obiekt wynosi 1 200 zł. Na każdym z 
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powiatowych Orlików zatrudnionych będzie dwóch animatorów, w takim przypadku kwota z 

Ministerstwa przypadająca na jednego animatora wyniesie 600 zł. Warunkiem uzyskania tych 

funduszy jest zapewnienie współfinansowania kosztów przez samorząd powiatowy. 

Postanowiono, że koszt dofinansowania przez Powiat pracy każdego z animatorów to kwota 2 

000 zł miesięcznie. Kwota wynagrodzenia animatora z obu źródeł wyniesie 2 600 zł. Realizacja 

zajęć finansowanych ze środków Ministerstwa Sportu i Turystyki będzie mogła rozpocząć się 

po ogłoszeniu wyników rekrutacji. 

Zarząd Powiatu upoważnił dzisiaj Starostę i Wicestarostę do podpisania porozumienia o 

współpracy z Podlaską Federacją Sportu w Białymstoku w sprawie realizacji w Augustowskim 

Centrum Edukacyjnym Programu „Szkolny Klub Sportowy” na rok 2023.  Celem programu jest 

popularyzacja aktywnego i zdrowego trybu życia wśród dzieci i młodzieży poprzez dostęp do 

nieodpłatnych zajęć sportowo – rekreacyjnych. Udział Powiatu będzie polegał na 

nieodpłatnym udostępnieniu pomieszczeń i sprzętu sportowego niezbędnego do prowadzenia 

zajęć, co szacowane jest na 14 tys. zł. Zajęcia będą prowadzone w 4 grupach dwa razy w 

tygodniu, po 70 godzin każda grupa, łącznie 280 godzin. 

Ponadto Zarząd Powiatu pozytywnie rozpatrzył wniosek Dyrektor II Liceum 

Ogólnokształcącego dotyczący przygotowania i złożenia do Fundacji Rozwoju Systemu 

Edukacji: Polsko – Litewski Fundusz Wymiany Młodzieży 2023 wniosku na realizację projektu 

pn. „Młodzież śladami Powstania Styczniowego”. Celem przedsięwzięcia jest wspieranie 

zainteresowania młodzieży polskiej i litewskiej historią obu narodów poprzez promowanie 

wspólnego dziedzictwa historycznego w związku z przypadającą w tym roku 160. rocznicą 

wybuchu powstania styczniowego. Projekt będzie realizowany we współpracy ze szkołą na 

Litwie – z Gimnazjum im. Elizy Orzeszkowej w Białej Wace. Zakłada się, że projekt będzie trwał 

4 miesiące, jego wartość to 15 tys. euro, a poziom dofinansowania 100% wartości projektu 

(zaliczka 90% po podpisaniu umowy, 10% po złożeniu sprawozdania końcowego i rozliczeniu 

projektu). 

Informuję, że Ministerstwo Edukacji i Nauki zawiadomiło o rozliczeniu przedsięwzięcia „Poznaj 

Polskę”. W 2022 roku w ramach przedsięwzięcia odbyło się 8 wycieczek, na kwotę ogółem 188 

217 zł, w tym dotacja z Ministerstwa w wysokości 107 082 zł, tj. 57% kosztów. 

Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i Wicestarostę do podpisania umów z Augustowskim 

Portalem Informacyjnym AUGUSTÓW.ORG oraz z Agencją Rozwoju Regionalnego „POL 

AUGUST” na świadczenie usług dotyczących promocji Powiatu Augustowskiego, w 

szczególności w zakresie publikowania w prasie i Internecie informacji z zakresu działania 

Powiatu Augustowskiego. 

Wysoka Rado, 

Zarząd Powiatu: 

1) przyjął plan finansowy zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych 

ustawami na 2023 rok. 
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2) uchwalił plan finansowy wydzielonego rachunku dochodów z Funduszu Pomocy na 2023 

rok.  

3) przekazał kierownikom jednostek organizacyjnych Powiatu Augustowskiego uprawnienia 

do zaciągania zobowiązań (PP-P, ZPM, ZSO, PCPR). 

Zarząd Powiatu w dniu dzisiejszym zatwierdził: 

1) rozliczenia dotacji otrzymanej w 2022 r. od Gmin w formie pomocy finansowej na 

dofinansowanie przewozów autobusowych zorganizowanych przez Powiat Augustowski. 

2) rozliczenia środków otrzymanych z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na 

zabezpieczenie domów pomocy społecznej poprzez przeciwdziałanie skutkom 

rozprzestrzeniania się wirusa SARS-CoV-2. 

Ponadto, Zarząd rozpatrywał wniosek Dyrektora SP ZOZ w Augustowie o wyrażenie zgody na 

zawieszenie w roku 2023 spłat rat pożyczek udzielonych przez Powiat Augustowski. 

Wysoka Rado,  

Zarząd Powiatu zapoznał się ze sprawozdaniem z realizacji projektu pn. „Wspólne działanie 

przeciwko transgranicznym zagrożeniom dla zdrowia” w ramach Programu Współpracy Litwa 

– Polska 2014 – 2020 realizowanego przez Samodzielny Publiczny Zespół Zakładów Opieki 

Długoterminowej. Realizacja projektu pozwoliła na utworzenie oddziału dla pacjentów 

wentylowanych mechanicznie. 

Zarząd Powiatu zapoznał się ze sprawozdaniem z kontroli przeprowadzonych w 2022 roku. W 

wyniku realizacji planu kontroli na 2022 rok przeprowadzono wszystkie zaplanowane kontrole, 

tj. 10 kontroli. W przypadku 5 kontroli wydano zalecenia pokontrolne.  

Ponadto, Zarząd Powiatu przyjął plan kontroli na 2023 rok. W planie przewidzianych jest 10 

kontroli w jednostkach powiatowych oraz w instytucjach, które otrzymują dotacje z budżetu 

Powiatu. 

Szanowni Państwo, 

Zarząd Powiatu określił jednorazową kwotę dofinansowania rodzinom zastępczym i 

prowadzącym rodzinne domy dziecka (będące rodzinną formą pieczy zastępczej) do 

wypoczynku poza miejscem zamieszkania dziecka na 2023 rok. Zaplanowano objęcie 20 dzieci 

wsparciem finansowym na łączną kwotę 7 000 zł (350 zł na dziecko). 

Na wniosek Dyrektor SP ZOZ, Zarząd Powiatu wyraził zgodę na zawarcie z pominięciem trybu 

przetargowego na okres 3 lat umowy dzierżawy dwóch miejsc postojowych zlokalizowanych 

przy głównym wejściu do szpitala. 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Przedkładając niniejsze sprawozdanie, bardzo proszę o jego przyjęcie.’’ 

Przewodniczący Rady Powiatu w Augustowie udzielił głos Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski pogratulował Zarządowi Powiatu podpisania umowy na 

dofinansowanie zadania inwestycyjnego w ramach Programu Sportowa Polska na 
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modernizację bieżni lekkoatletycznej przy II Liceum Ogólnokształcącym w Augustowie. Radny 

powiedział, że od wielu lat zabiegał o podjęcie powyższego zadania. 

Następnie Radny Michał Kotarski odniósł do części sprawozdania, w której była mowa o 

planowanych do złożenia wnioskach do Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Radny 

powiedział, że kiedy pojawiła się informacja o naborze do tego Programu, to złożył interpelację 

i zgłosił ujęcie budowy ulicy Zygmuntowskiej. Podkreślił, że już wielokrotnie wnosił o realizację 

tej ulicy i w związku z tym naborem istniała szansa na jej remont. Dodał, że również 

wnioskował o realizację ulicy Przemysłowej, która „domknęłaby” pewną część Osiedla 

Przylesie. 

Radny Michał Kotarski przypomniał, że mieszkańcy ulicy Zygmuntowskiej od 2002 r. wnioskują 

o jej remont, pisma z tamtego okresu były przedkładane. Radny uważa, że należy podjąć się 

realizacji tej ulicy. Inwestycja będzie kosztowna. 

Następnie Radny Michał Kotarski poruszył kwestię naboru wniosków do Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków i zapytał, jakie plany w tym zakresie ma Zarządu Powiatu. Dodał, że są 

trzy progi dotyczące wartości wniosków do: 150 000 zł, 500 000 zł i 3 500 000 zł. 

Starosta odniósł się do wystąpienia Radnego Michała Kotarskiego. W imieniu Zarządu Powiatu 

podziękował za przekazane Zarządowi gratulacje. Podkreślił, że Zarząd, kierując się 

gospodarnością i efektywnością działań, przeanalizował plan inwestycyjny Powiatu i 

wykorzystał możliwość pozyskania środków zewnętrznych na modernizację boiska przy II LO. 

Złożył wniosek i otrzymał połowę środków kosztorysowych. Dzięki temu zadanie zostanie 

wykonane taniej. To dwuletnie oczekiwanie na środki finansowe okazało się być słusznym 

posunięciem. Zarząd Powiatu, biorąc pod uwagę możliwości finansowe, wytypował drogi, 

które wymagają remontu i są drogami ważnymi dla lokalnych społeczności. Obecnie trudno 

jest powiedzieć, jak będzie kształtowało się dofinansowanie, wstępne założenie to przedział 

od 50% do 80%. Po rozstrzygnięciu naboru wniosków przez Wojewodę Podlaskiego okaże się 

w jakiej wysokości będą potrzebne środki własne. 

Starosta przypomniał, że na dzisiejszym posiedzeniu Radny Michał Kotarski powiedział, że 

ulica Zygmuntowska jest inwestycją kosztowną, a przy przyjmowaniu budżetu na 2023 rok 

apelował, aby ograniczyć program realizacji inwestycji. W związku z tym do zgłoszenia do 

Funduszu Zarząd Powiatu wybrał inwestycje, które są ważne i przy których wkład własny nie 

będzie wysoki, tj. remont drogi powiatowej w miejscowości Krasne kwota 1 750 000 zł, 

Bargłów Kościelny - Pomiany - granica województwa 1 200 000 zł, Grabowo - Janówka 650 000 

zł, Huta – Podcisówek 3 500 000 zł. Starosta powiedział, że Zarząd Powiatu pamięta uwagi 

Radnego z ostatniej sesji budżetowej i w związku z tym niezrozumiałe jest obecnie żądanie 

wpisania nowych zadań inwestycyjnych. 

Starosta podkreślił, że nikt z obecnego Zarządu Powiatu nie obiecywał nikomu remontu ulicy 

Zygmuntowskiej w Augustowie. Takie informacje nie powinny być przekazywane 

mieszkańcom. Jeżeli padały obietnice, to nie dotyczyły obecnego Zarządu. Należy 

przypomnieć, że Powiat podjął się realizacji budowy ulicy Rajgrodzkiej. Ulica Zygmuntowska 
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biegnie w niewielkim oddaleniu od ulicy Rajgrodzkiej i trudno w tym samym czasie 

przebudowywać położone w tak niewielkiej odległości dwie ulice. Zarząd Powiatu ma pełną 

świadomość, że ta ulica jest ważna, że należy ją przebudować, a nie położyć tylko nakładkę 

asfaltową. Należy zwrócić uwagę, w jakim standardzie są budowane ulice powiatowe w 

Augustowie tj. ul. 3 Maja, ul. Wojska Polskiego czy ul. Hoża i kolejna ul. Młyńska. Zarząd 

Powiatu, podejmując się budowy ulic w mieście, chce im nadać właściwy kształt, wygląd oraz 

zrealizować pełen zakres, w tym m.in. przełożenie linii energetycznych, zapewnienie 

odprowadzenia wody, ścieków z kanalizacji. 

Starosta powiedział, że złożone wnioski do wyżej wymienianego Programu ukierunkowane są 

na remonty i dlatego też w ten zakres najlepiej wpisywały się drogi zamiejskie, a nie ulice w 

mieście. Stąd Zarząd Powiatu dokonał takiego wyboru. Wniosek Radnego był przedstawiony 

Zarządowi, który przeanalizował wszystkie kwestie i wybrał drogi, o których była mowa 

wcześniej. 

Następnie Starosta odniósł się do pytania dotyczącego Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków, informując, że jest to Program, który daje szansę podmiotom posiadającym w 

swoim zasobie zabytki, natomiast Powiat jako samorząd zabytków nie posiada. Jest to szansa 

dla podmiotów zewnętrznych, które mogą wnioskować o dotacje. Zostanie ogłoszony nabór 

wniosków, które zostaną przeanalizowane pod kątem szans na ich dofinansowanie i zostaną 

podjęte działania w tym zakresie. 

Radny Michał Kotarski zapytał, czy ten nabór wniosków będzie w oparciu o uchwałę Rady 

Powiatu, która była wcześniej podjęta przez Radę Powiatu i dotyczyła wniosków składanych 

przez parafie. 

Starosta powiedział, że została podjęta dużo wcześniej uchwała tzw. zabytkowa, która dała 

możliwość udzielenia dotacji. W przedkładanym dzisiaj sprawozdaniu z pracy Zarządu Powiatu 

padły informacje o rozliczeniach dotacji udzielanych z budżetu Powiatu Augustowskiego na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestr zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie 

Powiatu Augustowskiego. Starosta dodał, że zabezpieczono w budżecie wkład na tegoroczne 

dotacje z tego zakresu. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że jeżeli chodzi o standardy wykonanych ulic to każdy z 

radnych, mieszkańców może dokonać takiej oceny. Radny podkreślił, że podczas obrad nie 

mówił, że to ten Zarząd Powiatu obiecywał wykonanie budowy ulicy Zygmuntowskiej, tylko 

ówczesny, który w 2002 roku kierował pisma do mieszkańców. Mieszkańcy tej ulicy już od 

ponad 20 lat oczekują na realizację, więc ten temat dość długo „dojrzewał”, stąd też składane 

interpelacje. Mieszkańcy ulicy Zygmuntowskiej wielokrotnie prosili o działania w tym zakresie. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że na ostatniej sesji mówił o oszczędzaniu, gdyż kredyt 10 

mln zł jest dużym obciążeniem dla budżetu Powiatu. Dodał, że wybór inwestycji drogowych 

do Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg powinien być dokonywany przy udziale członków 

Komisji Infrastruktury Technicznej Rady Powiatu. Komisja powinna mieć szansę na 
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wypowiedzenie się w tym temacie. To Zarząd Powiatu składa wnioski, ale radni reprezentują 

różne obszary Powiatu i można przedyskutować ważność danej inwestycji. 

Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag do przedłożonego sprawozdania. 

Ad. pkt 4) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie oraz przystąpienie 

do Stowarzyszenia „Augustowsko – Biebrzański Park Turystyczny”. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Starosta Jarosław Szlaszyński przekazał głos Panu Bogdanowi Dyjukowi – Radnemu Sejmiku 

Województwa Podlaskiego, pomysłodawcy utworzenia Stowarzyszenia. 

Radny Bogdan Dyjuk przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie 

oraz przystąpienie do Stowarzyszenia „Augustowsko – Biebrzański Park Turystyczny”. (projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

Przypomniał, że 3 lata temu Rada Powiatu w Augustowie podjęła uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu do Porozumienia Terytorialnego „Augustowsko – 

Biebrzański Park Turystyczny”. Działanie było inicjatywą dwóch stowarzyszeń - Lokalnych Grup 

Działania ,,Kanał Augustowski” oraz „Fundusz Biebrzański”. W tym okresie przygotowano 

diagnozę w ramach współpracy z doradcami ze Związku Miast Polskich, opracowana została 

strategia terytorialna rozwoju, diagnoza stanu posiadania Augustowsko - Biebrzańskiego 

Parku Turystycznego. W połowie ubiegłego roku przygotowano fiszkę związaną z ochroną 

bioróżnorodności w obszarze Czarnej Hańczy, Kanału Augustowskiego i Biebrzy, czyli na 

terenie obejmującym 31 samorządów. W grudniu 2022 roku został zatwierdzony program 

Fundusze Europejskie dla Podlaskiego na lata 2021 - 2027, w którym w celu politycznym 

drugim, to jest celu związanym z zieloną i niebieską energią czyli ochroną klimatu, zmianami 

klimatycznymi, ochroną bioróżnorodności, ujęta została również fiszka Porozumienia 

Terytorialnego. W województwie funkcjonują łącznie 4 tego typu partnerstwa. W programie 

regionalnym na te 4 partnerstwa zostało zapisane 20 milionów euro w zakresie ochrony 

bioróżnorodności. Konieczna jest instytucjonalizacja partnerstwa, a najczęściej wybieraną 

formą przez samorządy jest stowarzyszenie. Samorządy uczestniczące w pracach Partnerstwa 

Terytorialnego Augustowsko - Biebrzański Park Turystyczny podjęły chęć dalszej współpracy 

poprzez zawiązanie stowarzyszenia, aby mieć możliwość pozyskania środków. Stąd też została 

wystosowana prośba do samorządów tworzących Porozumienie, aby do 20 lutego, jeżeli 

wyrażają zainteresowanie uczestnictwem w stowarzyszeniu, podjęły uchwałę o utworzeniu i 

przystąpieniu do Stowarzyszenia „Augustowsko - Biebrzański Park Turystyczny”. 

Starosta powiedział, że rekomenduje Wysokiej Radzie podjęcie uchwały w sprawie 

przystąpienia do tego Stowarzyszenia, gdyż są to nowoczesne i dobre pomysły. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania - 17) 17 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 
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Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Maciej 

Kaszuba, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolewski, Piotr 

Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), przy braku głosów 

,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę Nr 274/XXXV/2023 w sprawie wyrażenia 

zgody na utworzenie oraz przystąpienie do Stowarzyszenia „Augustowsko – Biebrzański Park 

Turystyczny”. 

Ad. pkt 5) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 119/XVII/12 Rady Powiatu w 

Augustowie z dnia 13 lipca 2012 r. w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu 

Zespołowi Zakładów Opieki Długoterminowej w Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w 

sprawie zmiany uchwały Nr 119/XVII/12 Rady Powiatu w Augustowie z dnia 13 lipca 2012 r. w 

sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Zakładów Opieki 

Długoterminowej w Augustowie został przekazany w materiałach na sesję. Projekt uchwały 

został omówiony i zaopiniowany na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych Rady Powiatu. 

(projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych Joannie 

Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

(opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17) 17 

głosami „za”(Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Maciej 

Kaszuba, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolewski, Piotr 

Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), przy braku głosów 

,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę Nr 275/XXXV/2023 w sprawie zmiany 

uchwały Nr 119/XVII/12 Rady Powiatu w Augustowie z dnia 13 lipca 2012 r. w sprawie nadania 

statutu Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Zakładów Opieki Długoterminowej w 

Augustowie. 

Ad. pkt 6) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Powiatowego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie 

Augustowskim na lata 2023 – 2028”. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w 

sprawie uchwalenia „Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Augustowskim na lata 2023 – 2028” został 

przekazany w materiałach na sesję. Projekt uchwały został omówiony i zaopiniowany na 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych Rady Powiatu. (projekt uchwały stanowi załącznik nr 

7 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych Joannie 

Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 
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(opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17) 17 

głosami „za”(Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Maciej 

Kaszuba, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolewski, Piotr 

Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), przy braku głosów 

,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę Nr 276/XXXV/2023 w sprawie 

uchwalenia „Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Augustowskim na lata 2023 – 2028”. 

Ad. pkt 7) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustowskiego na 2023 

rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu 

Augustowskiego na 2023 r. (Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

Skarbnik Powiatu poinformował, że zmiany zostały opisane w Załączniku Nr 7 do uchwały pn. 

„Objaśnienia dokonanych zmian budżetu Powiatu na 2023 rok” i omówi tylko najistotniejsze 

zmiany, które przedstawiały się w sposób następujący: 

W dziale 600 Transport i łączność, rozdział 60014 Drogi publiczne powiatowe: 

a)  zwiększa się plan dochodów o kwotę 3 371 770 zł z tytułu dotacji z Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich za wydatki poniesione w 2022 roku na rozbudowę odcinka drogi 

powiatowej Kurianka - Starożyńce - Bartniki - do drogi 1237B, 

b)  zwiększa się plan dochodów o kwotę 639 449 zł z tytułu pomocy finansowej od Gminy 

Miasto Augustów przeznaczonych na wykonanie oświetlenia w ramach przebudowy ulicy 

powiatowej Rajgrodzka - Jonkajtysa w Augustowie, 

c)  zwiększa się plan dochodów o kwotę 966 000 zł z tytułu środków z Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg przeznaczonych na rozbudowę odcinka drogi powiatowej Jabłońskie - 

Topiłówka - Mazurki, 

d)  zwiększa się plan wydatków o kwotę 5 869 778 zł przeznaczoną na wykonanie przebudowy 

ulicy powiatowej Rajgrodzka - Jonkajtysa w Augustowie w związku ze zmianą terminu 

wykonania zadania z 31 grudnia 2022 r. na 31 stycznia 2023 r., 

e)  zwiększa się plan wydatków o kwotę 966 000 zł przeznaczoną na rozbudowę odcinka drogi 

powiatowej Jabłońskie - Topiłówka - Mazurki, 

f)  zwiększa się plan wydatków o kwotę 21 000 zł przeznaczoną na wypłatę odszkodowań za 

grunty przejęte na ul. Kopernika w Augustowie w ramach inwestycji Centrum komunikacyjne 

Augustowa. 

W dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa: 
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1)  rozdział 75405 Komendy powiatowe policji zwiększa się plan wydatków o kwotę 10 000 zł 

przeznaczoną na dofinansowanie zakupu wyposażenia i przystosowania pokoju do zajęć 

edukacyjno-profilaktycznych dla dzieci w wieku przedszkolnym i wczesnoszkolnym w 

Komendzie Powiatowej Policji w Augustowie w formie przekazania środków na Fundusz 

Wsparcia Policji, 

2)  rozdział 75406 Straż Graniczna zwiększa się plan wydatków o kwotę 44 000 zł przeznaczoną 

na dofinansowanie zakupu drona Placówce Straży Granicznej w Lipsku w formie przekazania 

środków na Fundusz Wsparcia Straży Granicznej. 

W dziale 801 Oświata i wychowanie, w rozdziale 80195 Pozostała działalność: 

a)  zwiększa się plan wydatków o kwotę 33 674 zł przeznaczoną na realizację przez Zespół Szkół 

Ogólnokształcących w Augustowie trzech projektów dofinansowanych z Programu 

Erasmus+ ze środków niewykorzystanych w 2022 r. 

W wyniku wprowadzonych zmian w planie dochodów i w planie wydatków nastąpiło 

zwiększenie planowanego deficytu budżetu o kwotę 2 011 638 zł, tj. do kwoty 13 410 072 zł, 

w związku z otrzymanymi w 2022 r. i niewykorzystanymi środkami z Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg w 2022 r., na przebudowę ulicy powiatowej Rajgrodzka - Jonkajtysa w 

Augustowie, które przeszły na 2023 r. 

Dodano nowe zadanie z roku 2022 przebudowy ulicy powiatowej Rajgrodzka - Jonkajtysa w 

Augustowie oraz zwiększono plan wydatków na rozbudowę odcinka drogi powiatowej 

Jabłońskie - Topiłówka - Mazurki o 966 000 zł i wypłatę odszkodowań za grunty przejęte na ul. 

Kopernika w Augustowie o 21 000 zł. 

Skarbnik Powiatu poinformował, że w projekcie uchwały Rady Powiatu w Augustowie w 

sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustowskiego na 2023 rok przyjętym uchwałą nr 

959/135/23 Zarządu Powiatu w Augustowie z dnia 20 stycznia 2023 r. zostały wprowadzone 

zmiany, które wynikały z konieczności wyodrębnienia w planie wydatków dotacji celowej dla 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Augustowie na zakup aparatu USG. 

(autopoprawki do projektu uchwały stanowią załącznik nr 10 do protokołu) 

Radni nie zgłosili pytań i uwag. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17) 17 

głosami „za”(Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Maciej 

Kaszuba, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolewski, Piotr 

Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), przy braku głosów 
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,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę Nr 277/XXXV/2023 w sprawie zmiany 

budżetu Powiatu Augustowskiego na 2023 rok. 

Ad. pkt 8) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Augustowskiego na lata 2023 – 2029. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Augustowskiego na lata 2023 – 2029. (projekt uchwały stanowi załącznik 

nr 12 do protokołu). 

Skarbnik Powiatu poinformował, że proponowane zmiany obejmują wyłącznie dane dotyczące 

roku 2023 o zmiany do budżetu Powiatu przyjęte przez Radę Powiatu w poprzednim punkcie 

obrad. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17) 17 

głosami „za”(Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Maciej 

Kaszuba, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolewski, Piotr 

Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), przy braku głosów 

,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę Nr 278/XXXV/2023 w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Augustowskiego na lata 2023 – 2029. 

Ad. pkt 9) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie niezabudowanej 

nieruchomości położonej w obrębie Krusznik, oznaczonej nr ewidencyjnym 60. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu, który 

przedłożył projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie niezabudowanej 

nieruchomości położonej w obrębie Krusznik, oznaczonej nr ewidencyjnym 60. (projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu). 

Starosta poinformował, że w związku z realizacją zadania polegającego na budowie ścieżki 

rowerowej łączącej miejscowości Płociczno i Bryzgiel zachodzi konieczność posiadania 

nieruchomości związanej z realizacją tej inwestycji. Ponieważ Powiat nie posiada takiej 

nieruchomości, Gmina Nowinka, na terenie której wykonywane jest zadanie, po 

przeprowadzonych rozmowach przychyliła się do wniosku, aby z własnego zasobu przekazać 

Powiatowi nieruchomość za kwotę obniżoną do symbolicznej złotówki. Dlatego przedkładany 

jest projekt uchwały dotyczący nabycia tej nieruchomości. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag. 
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Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji Infrastruktury 

Technicznej Rady Powiatu Mieczysławowi Sobolewskiemu, który poinformował, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu) 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17) 16 

głosami „za”(Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Maciej 

Kaszuba, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz 

Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i  1 

głosie ,,wstrzymującym’’ (Michał Kotarski) podjęła uchwałę Nr 279/XXXV/2023 w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie niezabudowanej nieruchomości położonej w obrębie Krusznik, 

oznaczonej nr ewidencyjnym 60. 

Ad. pkt 10) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie 

bezprzetargowym niezabudowanej nieruchomości położonej w obrębie Krusznik, 

oznaczonej nr ewidencyjnym 60. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu, który 

przedłożył projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym 

niezabudowanej nieruchomości położonej w obrębie Krusznik, oznaczonej nr ewidencyjnym 

60. (projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu). 

Starosta poinformował, że zbycie w trybie bezprzetargowym niezabudowanej nieruchomości 

położonej w obrębie Krusznik, oznaczonej nr ewidencyjnym 60 nastąpi na rzecz Wigierskiego 

Parku Narodowego w związku z prowadzoną działalnością w zakresie ochrony przyrody i jest 

to związane z realizacją ścieżki rowerowej, która częściowo biegnie po terenie Parku, jako 

element kompensacji przyrodniczej. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji Infrastruktury 

Technicznej Rady Powiatu Mieczysławowi Sobolewskiemu, który poinformował, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu) 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17) 16 

głosami „za”(Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Maciej 

Kaszuba, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz 

Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i  1 

głosie ,,wstrzymującym’’ (Michał Kotarski) podjęła uchwałę Nr 280/XXXV/2023 w sprawie 

wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym niezabudowanej nieruchomości 

położonej w obrębie Krusznik, oznaczonej nr ewidencyjnym 60. 
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Ad. pkt 11) Sprawozdanie z wysokości w 2022 roku średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych 

przez Powiat Augustowski. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Sprawozdanie z wysokości w 2022 roku 

średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w 

szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Augustowski zostało przekazane w 

materiałach na sesję. Sprawozdanie zostało omówione na posiedzeniu Komisji Spraw 

Społecznych Rady Powiatu. (kserokopia sprawozdania stanowi załącznik nr 18 do protokołu) 

Radni nie zgłosili pytań i uwag. 

Ad. pkt 12) Sprawozdania z pracy Komisji Rady Powiatu za 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Komisje Rady Powiatu na swoich 

posiedzeniach przygotowały sprawozdania z działalności za 2022 r. Sprawozdania zostały 

przekazane w materiałach na sesję. (sprawozdania stanowią załączniki nr 19, nr 20, nr 21, nr 

22, nr 23 do protokołu) 

Radni nie zgłosili pytań i uwag. 

Ad. pkt 13) Przyjęcie protokołu Nr XXXIV/22 z dnia 29 grudnia 2022 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn poinformował radnych, że w tym punkcie 

mogą wnosić uwagi do protokołu Nr XXXIV/22 z dnia 29 grudnia 2022 r. 

Radni nie zgłosili uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Powiatu przystąpił do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu Nr 

XXXIV/22 z dnia 29 grudnia 2022 r. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania - 17) 17 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Maciej 

Kaszuba, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolewski, Piotr 

Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), przy braku głosów 

,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ przyjęła protokół Nr XXXIV/22 z dnia 29 grudnia 2022 r. 

Ad. pkt 14) Wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że wpłynęła uchwała Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu oraz 

możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w uchwale budżetowej na 2023 rok 

Powiatu Augustowskiego. RIO pozytywnie opiniuje prawidłowości planowanej kwoty długu 

Powiatu Augustowskiego i możliwości sfinansowania deficytu budżetu na 2023 rok Powiatu 

Augustowskiego. Korespondencja jest do wglądu w Wydziale Organizacyjno – Prawnym 

Starostwa. (kserokopia uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 
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Radny Michał Kotarski przypomniał, że na sesji grudniowej toczyła się dyskusja dotycząca 

„dobrej woli Powiatu” w sprawie realizacji inwestycji na Osiedlu Przylesie oraz tak zwanego 

,,Domu Seniora’’ w Augustowie. Podczas tych obrad zostały zgłoszone dwie interpelacje 

dotyczące tych kwestii. Następnie w wersji pisemnej zostały przedłożone interpelacje 

dotyczące przedstawienia korespondencji dotyczącej tych inwestycji pomiędzy  Starostwem 

Powiatowym a Gminą Miastem Augustów. W przedłożonych interpelacjach wskazano, aby 

takie informacje udostępnić na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Starostwa 

Powiatowego w Augustowie. Radny powiedział, że pomimo tych próśb kierowanych z jego 

strony, korespondencja nie została umieszczona na stronie internetowej. Pojawiły się 

odpowiedzi, które są wymijające. Powiedział, że w związku z taką sytuacją w następnym 

tygodniu złoży wniosek o udostępnienie informacji publicznej dotyczącej korespondencji 

pomiędzy Gminą Miastem Augustów a Starostwem Powiatowym wraz z jednostkami 

organizacyjnymi dotyczącej inwestycji przy ul. Hożej ,,Augustowskie Centrum Aktywności 

Seniorów” oraz inwestycji przy ul. Przemysłowej (Zagospodarowanie terenu przestrzeni 

wewnątrzosiedlowej Osiedla Przylesie w Augustowie).  

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Starosta Jarosław Szlaszyński poinformował, że bieg spraw dotyczący Osiedla Przylesie został 

szczegółowo przedstawiony w formie prezentacji na ostatniej sesji Rady Powiatu. W związku 

z przedłożonymi pismami Radny Michał Kotarski został poinformowany, że pisma, które były 

zatytułowane jako interpelacje, nie miały takiego charakteru, a można było je zakwalifikować 

jako wnioski. Radny nie powinien wprowadzać w błąd Rady Powiatu. Odpowiedzi na 

przedłożone wnioski zostały udzielone. Radny Michał Kotarski żąda zeskanowania całej 

dokumentacji w sprawie Osiedla Przylesie i chce, aby została ona umieszczona na BIP 

Starostwa Powiatowego w Augustowie. Ponadto w ostatnim czasie wystąpił o udostępnienie 

kserokopii protokołów Zarządu Powiatu z ubiegłego roku. Starosta powiedział, że jeżeli 

składane są takie wnioski, to należy wziąć pod uwagę, że osoba zobowiązana do podjęcia się 

takiego działania będzie musiała odłożyć swoje obowiązki zawodowe, aby przygotować taki 

materiał. Natomiast nic nie stoi na przeszkodzie i jest możliwość umówienia się pracownikiem, 

który przedłoży dokumentację. Należy wziąć pod uwagę kwestię oszczędności i kosztów 

powielania tych dokumentów. Słowa wypowiadane przez Radnego Michała Kotarskiego 

mówiące o tzw. ,,dobrej woli Powiatu” są krzywdzące, bo najpierw mówi się o oczekiwaniu 

podjęcia konkretnych działań, a później padają żądania o przedłożenie dokumentów. Starosta 

podkreślił, że należy działać wspólnie, gdyż w takim porozumieniu więcej zrobi się w dobrze 

pojętym interesie publicznym. 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że dokumenty, których publikacji oczekuje Radny 

Michał Kotarski znajdują się w Urzędzie Miejskim w Augustowie. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że na ostatniej sesji wyraźnie padły oskarżenia, że jest 

łamane prawo, natomiast Gmina Miasto Augustów wystąpiła tylko o zgodę na zajęcie pasa 

drogowego w jednej z inwestycji. Radny powiedział, że w związku z takimi wypowiedziami 

chciałby wyjaśnić sprawę i sprawdzić, czy ma to pokrycie. Radny powiedział, że na bazie tych 
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dokumentów chciałby przygotować prezentację. Dodał, że złoży wniosek o udostępnienie 

informacji publicznej i pokryje koszty kserokopii tych dokumentów. 

Starosta powiedział, że nie może zgodzić się na sposób prowadzonej dyskusji. Mieszkaniec 

przysłuchujący się tej dyskusji słyszy i widzi tylko i wyłącznie ,,przekomarzanie się’’, które nie 

ma sensu. To co należy podkreślić to fakt, że Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego 

wstrzymał inwestycję przy ulicy Hożej, gdyż doszło do nieprawidłowości. Takie działanie nie 

zostało podjęte przez Zarząd Powiatu, natomiast Zarząd pomógł w realizacji tej inwestycji. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że rolą radnego jest dopytywanie o informacje związane z 

tym, co się dzieje na terenie Powiatu. Na ostatniej sesji wyraźnie padło pytanie o zgodę na 

zajęcie pasa drogowego, a nie na żaden inny temat. W związku z tym pojawiły się pytania i 

wnioski, które mają na celu wyjaśnienie sprawy. 

Radni nie zgłosili więcej pytań i wniosków. 

Ad. pkt 15) Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu podziękował 

Radnym za udział w obradach i o godz. 14.18 zamknął obrady XXXV sesji Rady Powiatu w 

Augustowie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu 

w Augustowie 

Andrzej Mursztyn 

Protokołowała: 

Urszula Cudnowska 


